
Zápis č. 4 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů králíků ze 

dne 16. 11. 2023 konané v Lysé nad Labem při CV  
 

 

Za ÚOK chovatelů králíků přítomni: Petr Sirotek, Radim Boháč, Tomáš Červinka, MVDr. 

Vlastimil Šimek, Ph.D., Stanislav Kulanda, Dana Caithamlová, Mgr. Lukáš Vacík  

(- jednání bylo usnášeníschopné)  

 

Za kontrolní komisi sekce: Tomáš Andrle, Jiří Andrš 

 

Tajemník ÚOK chovatelů králíků přítomen: Josef Vilhelm  

 

Omluveni: Ing. Jiří Nocar – člen KK 

 

Přítomní hosté: Pavel Promberger, Ing. Karolína Hošková 

 

Program jednání:  

 

1) Zahájení + jmenování zapisovatele + ověřovatelů schůze 

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK v roce 2023 

3) Příprava digitalizace rodokmenů a plemenné kniha – aktuální stav  

4) Genetické zdroje králíků národních plemen - aktuální info, čerpání z KS a Příprava plánu    

na rok 2024  

5) Kontrola čerpání rozpočtu k ÚOK + návrhy k rozpočtovým změnám  

6) CV Lysá  – zhodnocení příprav a posuzování  

7) Informace o připravované EV v roce 2024 – aktuální stav  

8) Příprava mezinárodního školení – aktuální stav  

9) Regenerace a novošlechtění – aktuální stav  

10) Práce s kluby a plemenné chovy - aktuální info, příspěvky 2023 a další práce s kluby 

11) Informace z redakční rady časopisu Chovatel  

12) Posuzování králíků - sběr podnětů  

13) Různé a jiné 

14) Závěr 

 

 

1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů  

 

Schůzi svolal předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek cestou tajemníka Josefa Vilhelma 

e-mailovou pozvánkou s návrhem programu.  

Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek v 19,30 hod.  

 

USNESENÍ č. 1: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání.  

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

Jako zapisovatel jednání byl navržen Mgr. Lukáš Vacík, člen ÚOK chovatelů králíků.  

USNESENÍ č. 2: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání člena ÚOK Mgr. Lukáše Vacíka  

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Radim Boháč a Dana Caithamlová.  

 

USNESENÍ č. 3: ÚOK CHK schvaluje jako ověřovatele zápisu Radima Boháče a Danu 

Caithamlovou. 



Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

2. Kontrola plnění usnesení 

 

Tajemník komise provedl kontrolu plnění usnesení z posledních zasedání ÚOK, zejména 

ukládacích bodů. 

 

USNESENÍ: č. 3/3/2023 ÚOK CHK pověřuje tajemníka Josefa Vilhelma provedením revize a 

zjištěním skutečného počtu kusů Vzorníků plemen králíků vyčleněných pro potřeby ÚOK. 

Tajemník konstatoval, že provedl revizi skladových zásob vzorníků za přítomnosti 

místopředsedy ÚOK R. Boháče v ústředí ČSCH a počet těchto vzorníků je 102 ks, což R. Boháč 

potvrdil. Jedná se vzorníky pro reprezentaci ÚOK. Ostatní vzorníky na prodej se nachází ve 

společnosti Ergotep.  

 

REVOKACE USNESENÍ: č. 4/3/2023 ÚOK CHK revokuje usnesení č. 1/ÚOKCHK 5/3/8/2 

a nominuje do Komise pro genetické zdroje ČSCH Stanislava Kulandu, jakožto garanta pro GZ 

za sekci králíci. 

Tajemník sekce konstatoval, že následující den, po 3. jednání ÚOK CHK (14/9/2023) požádal 

S. Kulanda, předsedu ÚOK o uvolnění z navolené pozice Garanta pro GZ, kde byl na 3. jednání 

ÚOK CHK dne 13.9.2023 zvolen proti své vůli a požádal tímto o revokaci usnesení č. 4. V 

průběhu následujících dní byli předsedou osloveni potenciální kandidáti a proběhla schůzka s 

př. Ing. Karolínou Hoškovou, která si vyslechla požadavky a akceptovala nabídku být 

jmenována Garantkou pro Genové zdroje králíků. 

 

USNESENÍ č. 5/3/2023: ÚOK CHK apeluje na ÚVV ČSCH k co nejrychlejší aktivaci 

Výstavního výboru pro EV a za ÚOK CHK do Výstavního výboru EV jmenuje Petra Sirotka, 

Danu Caithamlovou a Mgr. Lukáše Vacíka. ÚOK CHK požaduje vytvoření několika návrhů na 

logo EV, přičemž ÚOK CHK dle svého posouzení vybere konkrétní návrh. 

Tajemník sekce uvedl, že bude podrobně projednáno v bodu č. 7 dnešního jednání ÚOK. 

 

USNESENÍ č. 7/3/2023: ÚOK CHK zašle ÚV požadavky na technické a organizační 

zabezpečení, péči o zvířata, organizaci posuzování králíků a zpracování katalogu při CV v Lysé 

nad Labem 2023. 

Tajemník konstatoval, že požadavky byly zaslány.  

 

USNESENÍ č. 8/3/2023: ÚOK CHK požaduje přístup do administrace webových stránek 

ČSCH sekce králíci pro místopředsedu ÚOK Radima Boháče, pro předsedu Sboru posuzovatelů 

Dr. Vlastimila Šimka a tajemníka sekce. 

Tajemník sekce konstatoval, že má přístup dlouhodobě a po konzultaci s předsedou ČSCH je 

možné pro ÚOK udělit maximálně dva přístupy, tedy pro tajemníka sekce a místopředsedu 

ÚOK R. Boháče. Toto rozhodnutí potvrdil i předseda ÚOK, který konstatoval, že právě R. 

Boháč bude doplňovat obsluhu web. stránek sekce spolu s tajemníkem.  

 

USNESENÍ č. 12/3/2023: ÚOK CHK souhlasí s udělením výjimky pro Bc. Gabrielu Hálovou 

k možnosti dodatečného pokusu o vykonání praktické závěrečné zkoušky v roce 2024 a zároveň 

ÚOK CHK povoluje Bc. Gabriele Hálové vykonávat adeptskou praxi na výstavách, a to až do 

následující závěrečné praktické zkoušky. Toto rozhodnutí oznámí Bc. Hálové tajemník sekce 

neprodleně. 

Tajemník provedl a adeptka G. Hálová pokračuje ve své adeptské činnosti – viz např. její 

adeptování na CV v Lysé nad Labem. 
 

3) Příprava digitalizace rodokmenů a plemenné kniha 

 



Místopředseda ÚOK R. Boháč na úvod připomněl, že na ústředí ČSCH proběhla 10. října 

společná informativní schůzka, které se zúčastnili jak Pavel Promberger (IT specialista a tvůrce 

výstavního programu pro ČSCH a registrace pro SSCH), tak p. Tatoušek (externí IT specialista 

ÚVV). Za ÚOK se této schůzky zúčastnili P. Sirotek, R. Boháč, S. Kulanda, L.Vacík a tajemník 

sekce. Jedním z výsledků tohoto jednání bylo zjištění, že v rámci on-line registrace králíků je 

možné propojit vzájemně oba programy – svazový obsahující plemennou knihu, tak nabízený 

program k registraci od p. Prombergera. R. Boháč dále uvedl, že ÚOK oslovila oba 

programátory, aby předložili veškeré informace o fungování svého systému včetně finančního 

rozpočtu. Dokumenty od P. Prombergera byly členům ÚOK distribuovány několik dní před 

zasedáním. Dále R. Boháč zdůraznil, že ÚOK bude muset nakonec požádat ÚVV o schválení 

nového systému registrace. Dle informací ÚVV v současné situaci ČSCH nedisponuje 

finančními prostředky, které by mohly být využity na vývoj nového registračního programu, a 

proto i ÚVV je nakloněno spíše variantě pronájmu programu + veškerého servisu od P. 

Prombergera. Dle nabídky P. Prombergera by se jednalo o finanční částku ve výši 10 000,- 

Kč/rok pronájmu aplikace + 2,- Kč za každého registrovaného králíka, přičemž první rok 

pronájmu by měl být zdarma. R. Boháč zdůraznil, že tento systém registrace se používá již 

několik let na Slovensku a v ČR skrze něj registruje několik speciálních chovatelských klubů. 

Dále P. Promberger nabídl součinnost při zavádění registračního systému v podobě prezentace 

či proškolení registrátorů. Dále P. Promberger detailně přiblížil jednotlivé technické aspekty 

fungování registračního programu, uváděl příklady z praxe na Slovensku a zodpovídal na řadu 

dotazů, které mu členové ÚOK i KK pokládali. Dotazy a následující obsáhlá diskuse (často 

technicistního rázu), do níž se zapojili všichni přítomní, se týkala zejména: procesu registrace, 

role okresních a klubových registrátorů, podoby rodokmenů, praktických poznatků a zkušeností 

se Slovenska, propojení s výstavní agendou CVMK i CV (přihlašování, tisk oceňovacích lístků, 

vyhodnocení výstavy atd.), kontrolou registrovaných zvířat.  

 

Před hlasováním o tomto bodu opustil jednací místnost p. Pavel Promberger.      

 

USNESENÍ č. 4: ÚOK CHK doporučuje Ústřednímu výkonnému výboru zavést elektronickou 

digitalizaci králíků formou pronájmu programu navrženého IT specialistou Pavlem 

Prombergerem s platnosti od 1.ledna 2025 a ÚOK CHK požaduje, aby byl tento program 

kompatibilní s výměnou dat s programem používaným ČSCH k evidenci členské základny.  

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

 

4) Genetické zdroje králíků národních plemen 

Místopředseda ÚOK R. Boháč na úvod navázal na jednání ÚOK ze 13. září t.r., kdy po druhý 

den po navolení do funkce (14. září) odstoupil z postu Garanta pro GZ Stanislav Kulanda. 

Následně byla oslovena Ing. Karolína Hošková, která tuto funkci přijala a začala ihned pracovat 

na agendě GZ. Poté následovala v Praze dne 17. října schůzka s představiteli Komise pro 

genetické zdroje ČSCH. Ing. K. Hošková uvedla, že do 23. listopadu musí zpracovat 

závěrečnou Výroční zprávu, která je v den jednání ÚOK prakticky hotová a v kooperaci 

s tajemníkem sekce dokončuje její finální podobu a doplnění posledních dat. Následně R. 

Boháč předložil přehled dosavadního čerpání finančních prostředků, a to včetně prostředků na 

jednotlivé chovatele a stav plemenné knihy. Dále R. Boháč upozornil, že díky rezignaci 

bývalého garanta GZ Dr. Miloslava Martince dne 13. září (během jednání 3. ÚOK v Přerově), 

agendu GZ oficiálně převzala nově zvolená garantka Ing. K. Hošková (za pomoci R. Boháče) 

až v říjnu t.r. Proto musela během velmi krátkého intervalu (cca 1 měsíc) dokončit veškerou 

agendu týkající se GZ a především agendu související s čerpáním finančních prostředků, která 

je určená na chovatelskou činnost v rámci Kooperační smlouvy.  

Dále R. Boháč konstatoval, že by bylo vhodné na příštím jednání ÚOK v lednu 2024 projednat 

a navrhnout celkovou koncepci toho, jak dále s finanční částkou pro GZ králíků nakládat 

v dalším roce – určit další efektivní účely čerpání z KS. A to zejména s ohledem na nastavení 



finančního plánu podpory GZ a též i realizace odborných konzultací u chovatelů-držitelů GZ, 

které v letošním a minulém roce (ne)byly prakticky realizovány – viz více kontrolní zpráva 

sekce za rok 2022.       

Člen KK J. Andrš navrhl, aby v každém kraji ČR byl určen minimálně jeden posuzovatel 

králíků ČSCH, který by byl pověřen tyto konzultace provést, a to včetně možného posouzení 

králíků zařazených do GZ. Dále by z této konzultace vypracoval stručný záznam, který by 

sloužil pro garantku GZ Ing. K. Hoškovou jakožto podklad pro vypracování závěrečných zpráv 

a přehledů.    

Ing. K. Hošková uvedla, že v rámci konání středočeské výstavy Náš Chovatel v lednu 2024 

v Lysé nad Labem by měla proběhnout schůzka se zástupci šesti chovatelských klubů 

sdružujících národní plemena králíků a s nimi by měl být nastaven model a forma spolupráce, 

což všichni přítomní ocenili.  

 

USNESENÍ č. 5: ÚOK CHK pověřuje garantku GZ Ing. Hoškovou, aby po konzultaci 

s předsedou Komise pro genetické zdroje ČSCH a chovatelskými kluby vypracovala formulář 

sloužící pro výstupy z odborných konzultací u chovatelů do příštího zasedání ÚOK v lednu 

2024. ÚOK CHK dále pověřuje Ing. K. Hoškovou, aby ve spolupráci s ÚOK svolala pracovní 

jednání s chovatelskými kluby sdružující chovatele králíků GZ při konání středočeské výstavy 

Náš chovatel v lednu 2024 v Lysé nad Labem, předpoklad sobota 13.ledna po obědě. ÚOK též 

pověřuje garantku GZ Ing. K. Hoškovou, aby na příští zasedání ÚOK vypracovala seznam 

posuzovatelů, kteří by dle regionální příslušnosti, provedli odborné konzultace v chovech 

držitelů GZ králíků.     

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

5) Kontrola čerpání rozpočtu k ÚOK a návrhy k rozpočtovým změnám 

Předseda ÚOK předal slovo místopředsedovi R. Boháčovi, který má v rámci ÚOK finanční 

otázky ve své gesci. R. Boháč konstatoval, že doposud nemá informaci o tom, jaké příjmy 

z členských známek ÚOK králíků obdrží, přestože požadavek vznesl opakovaně na předsedu 

ÚV ČSCH. Doposud totiž není nikdo v ČSCH schopen poskytnout informaci ÚOK, kolik je 

v rámci celého ČSCH konkrétně chovatelů králíků (případně jiných odborností). R. Boháč 

uvedl, že má písemné oficiální stanovisko předsedy ČSCH Mgr. Ondřeje Matouše, který v něm 

uvedl, že v rámci schváleného rozpočtu ÚOK nemáme řešit příjmovou stránku, ale pouze 

udržení rozpočtu výdajů. Dále dle nálezu kontroly svazové Ústřední kontrolní komise nemůže 

být v rozpočtu uvedená částka „dle potřeb“, jako tomu bylo v minulosti, ale konkrétní uvedená  

částka. Dále R. Boháč uvedl, že je proto třeba dodržet schválenou částku rozpočtu výdajů a 

případně mít před koncem kalendářního roku schválenou tzv. rozpočtovou změnu, pokud se do 

dané částky nevejdeme. Proto si nechal R. Boháč k 31. říjnu vystavit přehled výkazů a ztrát-

tento dokument předložil všem členům ÚOK + kontrolní komisi sekci ke kontrole, aby bylo 

jasné, kolik peněz je reálně z rozpočtu vyčerpaných, kolik vyčerpáme a navrhl následující 

změny v čerpání: 

▪ Ve schváleném plánu rozpočtu nebyla navržena žádná položka na „spotřebu materiálu“ 

– návrh 10 000,-Kč/dosud čerpáno 6 500,- Kč; 

▪ V položce „cestovné do zahraničí“ dochází ke změně z navržených 25 000,- Kč na 

10 000,- Kč; 

▪ V položce „občerstvení“ dochází ke snížení z původních 50 000,- Kč na 20 000,- 

Kč/čerpáno cca 9 500,-Kč; 

▪ Položka „dary, výstavy“ sníženo z 10 000,- Kč na 5 000,-Kč; 

▪ Položka „příspěvky na zahraniční výstavy“ sníženo z 50 000,- Kč na 5 000,- Kč; 

▪ Položka „ubytování“ neměla alokovanou žádnou částku, navrhujeme částku 20 000,-

Kč 

▪ Položka „mezinárodní styk“ neměla alokovanou žádnou částku, přesunujeme částku 

30 000,- Kč – tato částka pokrývá školení posuzovatelů na Slovensku; 

 



Na dotaz T. Červinky ohledně celkového rozpočtu na letošní rok a jeho reálného čerpání R. 

Boháč uvedl, že ze plánované částky 364 000,- Kč ÚOK doposud vyčerpala cca 211 000,- Kč 

– nyní je tedy zůstatek k čerpání 153 000,- Kč, přičemž ale není vyčerpáno 48 000,- na 

příspěvky klubům, nejsou čerpány příspěvky na veterinární prevenci plemenných chovů 

(58 800,- Kč) – zbývá tedy vyčerpat cca 47 000,- Kč. Za zbytek nevyčerpané částky se členové 

ÚOK shodli na potřebě nákupu dvou kvalitních barevných tiskáren + tonerů pro účel použití 

ÚOK (školení, CV, CVMK atd.).      

 

USNESENÍ č. 6: ÚOK CHK schvaluje rozpočtové změny položek následovně: Ve schváleném 

plánu rozpočtu kde nebyla navržena žádná položka na „spotřebu materiálu“ – návrh 10 000,-

Kč/dosud čerpáno 6 500,- Kč, V položce „cestovné do zahraničí“ schvaluje úpravu z 

navržených 25 000,- Kč na 10 000,- Kč, V položce „občerstvení“ schvaluje snížení částky z 

původních 50 000,- Kč na 20 000,- Kč/čerpáno cca 9 500,-Kč, v Položce „dary, výstavy“ 

schvaluje snížení z 10 000,- Kč na 5 000,-Kč, v Položce „příspěvky na zahraniční výstavy“ 

schvaluje snížení z 50 000,- Kč na 5 000,- Kč, v Položce „Ubytování“ neměla alokovanou 

žádnou částku, schvaluje navrženou částku 22.000,-Kč, v Položce „mezinárodní styk“ nebyla 

alokovanou žádná částka, tudíž přesunujeme částku 30 000,- Kč – tato částka pokrývá školení 

posuzovatelů na Slovensku. Zároveň ÚOK CHK schvaluje a navrhuje nákup dvou kvalitních 

barevných tiskáren + tonerů pro účel použití ÚOK (školení, CV, CVMK atd.) v celkové ceně 

10 000,- Kč.  

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

6) CV Lysá  – zhodnocení příprav a posuzování 

Předseda ÚOK P. Sirotek vyzval Dr. V. Šimka, aby se ujal zhodnocení CV. Ten nejdříve 

poděkoval všem, kteří se podíleli na přípravě, realizace a vyhodnocení posouzení králíků 

v rámci CV. Dále konstatoval, že se posuzovalo dle systému hodnocení ABCD, který má dle 

něj své výhody i nevýhody. Výkony posuzovatelů lze ocenit, stejně tak poděkoval týmu R. 

Boháče při vyhodnocování výsledku, kde je však třeba ještě „dopilovat“ některé nedostatky 

výstavního programu. Dr. V. Šimek zmínil několik kritických bodů, ke kterým je potřeba 

v budoucnu zaujmout stanovisko. Zejména při pořádání velkých výstav (CV) nelze šetřit na 

cenách-počty šampionů-to nelze dopředu nikdy přesně určit, ale pouze odhadnout – je třeba, 

aby zde byla dostatečná rezerva množství cen, která však zde na CV v Lysé chyběla. Na to 

reagoval tajemník sekce, který uvedl, že požadavek na navýšení objednávky cen byl stornován 

předsedou ČSCH s odůvodněním, že v příštím roce se koná v ČR evropská výstava a tyto ceny 

by tak nebyly využity. Nyní tedy chybí 34 ks medailí na „šampiony“ výstavy, která budou 

muset být chovatelům předány dodatečně. T. Červinka konstatoval, že tato situace může být i 

zapříčiněna tím, že stále více roste kvalita oceněných zvířat na CV a je srovnatelná s úrovní 

např. v SRN.  

P. Sirotek uvedl, že nakonec nebylo ocenění 96 b. a více ještě tolik a že posuzovatelé k tomu 

přistoupili zodpovědně, protože těchto ocenění mohlo být i mnohem více. Dále uvedl, že by 

bylo vhodné udělovat tento titul až od bodového zisku 96,5 b., čímž by se výrazně snížil jejich 

počet, nicméně si je vědom toho, že v průběhu vyhodnocení se toto nedá změnit, jelikož je to 

součástí výstavních podmínek.  

Krom toho P. Sirotek konstatoval, že má celou řadu výtek vůči delegaci posuzovatelů ze strany 

předsedy Sboru posuzovatelů Dr. Šimka. Dle P. Sirotka byla delegace sestavena pozdě, čekalo 

se na uzávěrku přihlášek, nicméně „hlavní část“ posuzovatelského týmu měla být oslovena již 

průběžně (např. 30 posuzovatelů předem vytipováno) a dle počtu přihlášek po uzávěrce měla 

být doplněna. Není možné, aby 27 oslovených posuzovatelů svoji delegaci odřeklo. Dále P. 

Sirotek uvedl, že někteří posuzovatelé měli problém s rychlostí posuzování. Nakonec P. Sirotek 

konstatoval, že na něj celkově delegace působila velmi amatérsky, a proto si dokáže představit, 

že ji na příští CV může realizovat ÚOK namísto předsedy Sboru posuzovatelů.  

Dr. V. Šimek reagoval tak, že problém vidí v tom, že neúčast mnoha posuzovatelů je způsobená 

mnoha vlivy – nemocnost, rodinné záležitosti, pracovní záležitosti. 



T. Červinka zdůraznil, že ačkoliv byl systém posuzování ABCD poprvé na CV, posuzovatelé 

se ho zhostili bravurně. Dle něj je důležité, aby byla vždy celá čtveřice na jednom místě a 

posuzovala stejným tempem, které pak může koordinovat vedoucí posuzovatel. To kvitoval i 

P. Sirotek. Dále P. Sirotek konstatoval, že bude požadovat, aby na další CV/CVMK byl 

delegován Ing. Josef Blokeš. Navzdory silné kritice předsedy Sboru př. Dr. Šimka proběhla 

relativně bouřlivá diskuse, jejíž výsledkem je skutečnost, že Ing. Blokeš bude na tyto výstavy 

delegován za podmínek, dodržování etické a administrativní náležitosti posuzování.  

R. Boháč se vyjádřil k některým nedostatkům vyhodnocení posouzení v rámci výstavního 

programu, je si vědom toho, co je potřeba vylepšit a do příští velké výstavy se pokusí s IT 

specialisty tyto nedostatky vychytat. Dále se všichni přítomní shodli, že na národních výstavách 

budou národní plemena králíků umístěna odděleně a budou tak vyčleněna z katalogového řazení 

plemen. Kromě toho došlo v diskusi ke shodě, aby posuzovatelské čtveřice posuzovaly co 

nejvíce plemena jdoucí za sebou v rámci katalogového řazení plemen a možného rychlejšího 

vyhodnocení.       

Dr. V. Šimek po domluvě s P. Sirotkem konstatoval, že připraví na další velkou výstavu „jádro“ 

delegovaných posuzovatelů, ke kterým budou doplňováni průběžně další kolegové v závislosti 

na počtu přihlášených králíků na výstavu.       

Poté předseda KK T. Andrle položil dotaz, kdo tedy bude nakonec připravovat delegaci 

posuzovatelů na příští celostátní výstavy. Následně proběhla debata, ve které Mgr. L.Vacík 

upozornil na skutečnost, že od 1.4. 2023 platí novelizovaný Řád pro posuzovatele vydaný ÚVV 

a který je v mnoha bodech ve výrazném rozkolu s aktuálním dokumentem sekce. Do této debaty 

se zapojili všichni přítomní, a to včetně členů kontrolní komise. A právě člen KK J. Andrš 

upozornil na skutečnost, že požádal Ústřední kontrolní komisi ČSCH o stanovisko, který řád je 

tedy aktuálně platný – za Ústřední kontrolní komisi mu písemně odpověděl Ing. Hulman v tom 

smyslu, že platí řád platný od 1.4.2023 a že je třeba upravit dokumenty sekce tak, aby tomuto 

řádu odpovídaly. Po další debatě týkající výkladu jednotlivých řádů a dokumentů sekce se 

všichni přítomní shodli na tom, že předseda ÚOK pověří Mgr. L. Vacíka, aby v součinnosti se 

členy KK na příštím jednání ÚOK informoval o stavu předpisů sekce a poukázal na jejich 

(ne)shodu s novelizovaným Řádem pro posuzovatele, který přijalo ÚVV dne 9. 2. 2023 

s účinností od 1.4.2023.     

      

USNESENÍ 7: ÚOK CHK pověřuje Mgr. L. Vacíka, aby v součinnosti se členy KK sekce na 

příštím zasedání ÚOK v lednu 2024 informoval o stavu předpisů sekce a poukázal na jejich 

(ne)shodu s novelizovaným Řádem pro posuzovatele, který přijalo ÚVV dne 9. 2. 2023 s 

účinností od 1.4.2023.           

Hlasování: Pro – 7, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

7) Informace o připravované EV v roce 2024 – aktuální stav 

Předseda ÚOK i na základě zkušeností nejen z aktuální CV vyjádřil pochyby o tom, zda bude 

Výstaviště v Lysé nad Labem adekvátním místem pro konání EV. V současnosti se čeká na 

Valnou hromadu a výsledek voleb do ÚVV ČSCH, jelikož nyní nechce nikdo o ničem 

rozhodovat. P. Sirotek též zdůraznil, že doposud neproběhla žádná schůzka výstavního výboru, 

do které ÚOK nominoval své tři členy.  

Dále se debatovalo o skutečnosti, jak naložit s CV drůbeže a holubů v roce 2024, jelikož celé 

ÚOK je toho názoru, že není možné v Lysé nad Labem současně s EV králíků a morčat též 

uspořádat CV drůbeže a holubů, a to především z důvodu nedostatečné kapacity výstaviště.  

Další debata se týkala ohledně veterinárních podmínek na EV 2024. Hlavním tématem k řešení 

je povinnost vakcinace RHD + RHDV2 (mor I+II). Po předchozí e-mailové debatě mezi členy 

ÚOK a prohlášení Dr. Šimka, který uvedl, že není v ÚOK pověřen veterinární tématikou, byla 

oslovena Veterinární komise ČSCH o poskytnutí stanoviska. To poskytl MVDr, J. Talacko, 

který konstatoval, že doporučuje očkování na obě varianty moru, nicméně že definitivní 

veterinární podmínky EV se řídí zemí určení – tedy pořadatelskou zemí, resp. Státní veterinární 

správou ČR. Dále Mgr. L. Vacík oslovil předsedu německé ZDRK Bernda Grafa o stanovisko, 



jak postupuje německý svaz na vrcholových výstavách a jeho odpověď byla defacto totožná se 

stanoviskem Dr. Talacka. Navzdory tomu D. Caithamlová připomněla, že EE trvá na 

skutečnosti, aby ve smlouvě o pořádání EV bylo výše uvedené očkování na obě varianty 

králičího moru povinné a závazné pro všechna vystavená zvířata. Celá ÚOK se tedy nakonec 

shodla na tom, že konečné veterinární podmínky EV v ČR v roce 2024 by měly být vyžadovány 

na základě požadavků Státní veterinární správy ČR jakožto odpovědného státního orgánu ve 

veterinární oblasti.   

S. Kulanda připomněl, že ihned po volbách do ÚVV by mělo proběhnout jednání s novým ÚVV 

ohledně stavu a počtu výstavních klecí ČSCH, které budou třeba pro pořádání EV. Kromě toho 

by bylo vhodné vznést na nový ÚVV požadavek o nákupu nových výstavních klecí větších 

rozměrů dle požadavků na současné well-fare zvířat. Bylo dohodnuto pozvání představitelů 

nově zvoleného ÚVV na lednovou schůzi ÚOK, jehož cílem bude urychlené konstruktivní 

řešení pořadatelství EV, Výstavní výbor, podmínky, časový plán. 

Nakonec debaty se diskutovalo, že německý ZDRK požádal už v létě ČSCH o vzájemnou 

reciproční zápůjčku výstavních klecí, kterou by měl realizovat předseda ČSCH s německou 

delegací (B. Graf, J. Peterseim) během slavnostního zahájení CV dne 17. listopadu.    

 

8) Příprava mezinárodního školení – aktuální stav 

 

Předseda ÚOK konstatoval, že nyní se čeká na informaci ze strany EE týkající se náplně a 

tématu školení – dle předběžných informací by to měl být nový Evropský vzorník pro 

posuzování králíků. Platí tedy termín školení na konci dubna 2024 a místo konání Solenice.  

 

Cca ve 22,00 hod. opustil jednání člen ÚOK Tomáš Červinka z důvodu cesty na Slovensko -. 

posuzování speciální výstavy králíků. 

 

9) Regenerace a novošlechtění – aktuální stav 

S. Kulanda připomněl, že u současného novošlechtění je situace následující: Zuska Josef – malý 

vídeňský železitý a šedý, Kleisner Vojtěch malý vídeňský bílý modrooký, krušnohorský 

červený u třech chovatelů-Netík Martin, Roob Milan a Tomeš Jiří. Co se týče regeneračního 

křížení S. Kulanda byl kvůli absenci jakýchkoliv podkladů od svého předchůdce nucen oslovit 

všechny chovatele uvedené na web. stránkách sekce. Připravil dopis, který 19.10. předal 

tajemníkovi sekce, který byl chovatelům na začátku listopadu rozeslán poštou i e-mailem. 

Doposud cca 20 chovatelů požádalo o prodloužení, cca osm chovatelů oznámilo konec 

regeneračního šlechtění. Termín pro odpovědi je do 30. listopadu, poté bude vypracován nový 

seznam a kdo do počátku prosince l.r. neopoví, bude mu regenerační šlechtění ukončeno. Do 

příštího zasedání ÚOK bude vypracován aktuální seznam a ten bude zveřejněn na webu sekce 

a následně bude pravidelně aktualizován.  

 

10) Práce s kluby a plemenné chovy - aktuální info, příspěvky 2023 a další práce s kluby 

Předseda ÚOK přesunuje tento bod na příští jednání, až bude přítomen T. Červinka 

 

11) Informace z redakční rady časopisu Chovatel 

Člen Redakční rady časopisu Chovatel za sekce králíci Mgr. L. Vacík stručně informoval 

přítomné o jednání, které proběhlo dne 16. listopadu v Lysé nad Labem při CV. Kromě řešení 

běžné provozní agenty připomněl, že redakce časopisu chystá v první polovině roku 2024 dvě 

rozšířená čísla – v únoru na téma krmení/výživa a v květnu na téma odchovy.  

 

12) Posuzování králíků - sběr podnětů  

Předseda ÚOK konstatoval, že tento bod byl projednán již v bodě 6 programu jednání a není 

třeba ho dále projednávat.  

 

13) Různé a jiné 



 

Tajemník sekce informoval, že Klub chovatelů saténových králíků požádal ÚOK o možnost 

vést elektronickou registraci králíků, a to od 1.1. 2024 v programu P.Prombergera. 

 

USNESENÍ 8: ÚOK CHK povoluje Klub chovatelů saténových králíků registrovat od 1. ledna 

2024 králíky členů klubu elektronickou formou registrace.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Tajemník sekce informoval, že Klub chovatelů králíků vídeňských plemen požádal ÚOK o 

možnost vést elektronickou registraci králíků, a to od 1.1. 2024, v programu P.Prombergera. 

 

USNESENÍ 9: ÚOK CHK povoluje Klubu chovatelů králíků vídeňských plemen registrovat od 

1. ledna 2024 králíky členů klubu elektronickou formou registrace.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Tajemníkovi sekce obdržel žádost o založení speciálního chovatelského klubu králíků liptovský 

lysko, kterou zaslala Lídia Ondíková. Cílem klubu bude organizovaná chovatelská činnost se 

záměrem zlepšení kvality plemene v ČR na základě sdružení chovatelů, organizované 

plemenitby, chovatelské spolupráce, spolupráce se slovenským klubem, liniové plemenitby a 

regenerace. Prezentace plemene a rozšíření chovatelské základny i do okolních států jsou také 

neoddělitelnou součásti plánu zájemců o klub. Aktuálně se na založení klubu chce podílet 12 

chovatelů.   

USNESENÍ 10: ÚOK CHK povoluje založení Klubu chovatelů králíků liptovský lysko.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Předseda ÚOK informoval všechny přítomné o stížnosti, která mu byla zaslána pí. Evou Černou 

ohledně způsobu posouzení Speciální výstavy klubů chovatelů králíků českých červených a 

českých luštičů, kde údajně posuzovatel př. Z. Skočovský, který chybně vyhodnotil vystavené 

kolekce českých luštičů. Zřejmě zde došlo k záměně řazení zvířat ve výstavních klecích, a tedy 

i chybného ohodnocení vystavených kolekcí.     

 

Místopředseda sekce otevřel otázku vyplácení příspěvků na plemenné chovy, jejich vlastní 

financování, nastavení dalších podmínek pro další období.  Př. Dr. Šimek navrhl, že připraví 

novelizaci Směrnice pro uznávání plemenných chovů a návrh způsobu čerpání příspěvku na 

veterinární prevenci od dalšího období. 

 

USNESENÍ 10: ÚOK CHK pověřuje Dr. Šimka, aby připravil návrh na novelizaci Směrnice 

pro uznávání plemenných chovů a klíč k čerpání příspěvku na veterinární prevenci od dalšího 

období. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

 

Všichni přítomní se shodli na tom, že příští jednání by mělo proběhnout mimo den posuzování 

jakékoliv výstavy – předpoklad polovina ledna 2024.  

 

13) Závěr 

 

Vzhledem k tomu, že byla vyčerpána všechna témata k jednání, předseda ÚOK ve 23,40 hod. 

jednání ukončil. 

 

 

Dne 15. prosince 2023 zapsal Mgr. Lukáš Vacík 

 



Dne 18. prosince 2023 ověřil Radim Boháč 

 

Dne 21. prosince 2023 ověřila Dana Caithamlová 

  


